

SOCIÉTÉ DES NATIONS

*Recueil des Traités et des Engagements
Internationaux enregistrés par le Secrétariat
de la Société des Nations.*

LEAGUE OF NATIONS

"

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the
League of Nations.*

SOCIÉTÉ DES NATIONS

Recueil des Traités

*et des Engagements Internationaux enregistrés par le
Secrétariat de la Société des Nations.*

VOLUME IX

1922

NUMÉROS 1, 2, 3 et 4

TABLE DES MATIÈRES

	Pages
No. 239. — Suède et Suisse :	
Echange de notes relatif à la suppression, à partir du 1er janvier 1922, de l'obligation pour les ressortissants suédois et suisses de faire viser leurs passeports pour se rendre d'un pays dans l'autre. Stockholm, les 17 et 19 décembre 1921.	11
No. 240. — Chine et Perse :	
Traité d'amitié signé à Rome le 1er juin 1920	17
No. 241. — Danemark et Norvège :	
Convention relative à la navigation aérienne, signée à Copenhague le 27 juillet 1921	23
No. 242. — Espagne et Suède :	
Echange de notes relatif à l'application du nouveau tarif douanier espagnol aux marchandises originaires et provenant de Suède. Madrid, le 29 décembre 1921	57
No. 243. — Lituanie et Pologne :	
Protocole de l'armistice conclu sous les auspices de la Commission militaire de contrôle de la Société des Nations, signé à Kowno le 29 novembre 1920	63
No. 244. — Espagne et Norvège :	
Echange de notes relatif au règlement provisoire des relations commerciales entre les deux pays. Madrid, le 1er décembre 1921	69
No. 245. — Allemagne et Pologne :	
Convention au sujet du règlement provisoire des questions ayant rapport aux fonctionnaires signée à Berlin le 9 novembre 1919 et Convention additionnelle, signée à Paris le 9 janvier 1920	77

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the League of Nations.*

VOLUME IX

1922

NUMBERS 1, 2, 3 and 4

TABLE OF CONTENTS.

	Pages
No. 239. — Sweden and Switzerland :	
Exchange of Notes regarding the abolition of visas for the passports of Swedish and Swiss nationals proceeding from one country to the other, as from January 1, 1922. Stockholm, December 17 and 19, 1921	11
No. 240. — China and Persia :	
Treaty of friendship signed at Rome, June 1, 1920.	17
No. 241. — Denmark and Norway :	
Convention relating to Air Navigation, signed at Copenhagen July 27, 1921.	23
No. 242. — Spain and Sweden :	
Exchange of Notes concerning the application of the new Spanish customs Tariff to merchandise originating in and coming from Sweden. Madrid, December 29, 1921. ...	57
No. 243. — Lithuania and Poland :	
Armistice Protocol concluded under the auspices of the League of Nations Military Commission of Control, signed at Kowno, November 29, 1920.	63
No. 244. — Spain and Norway :	
Exchange of Notes regarding the provisional regulation of Commercial Relations. Madrid, December 1, 1921.	69
No. 245. — Germany and Poland :	
Convention for the provisional settlement of questions relating to officials, signed at Berlin, November 9, 1919 and supplementary Convention, signed at Paris, January 9, 1920. ...	77

	Pages
No. 246. — Allemagne et Pologne :	
Convention relative au transfert de la juridiction, signée à Posen le 20 septembre 1920 ...	103
No. 247. — Allemagne et Pologne :	
Convention additionnelle à la Convention germano-polonaise du 1er octobre 1919, sur la mise en liberté des personnes détenues et l'octroi d'une amnistie (Convention d'amnistie germano-polonaise), signée à Berlin le 12 février 1921. ...	149
No. 248. — Autriche et Pays-Bas :	
Convention sur l'application de la Convention d'extradition entre l'Ancienne Monarchie Austro-Hongroise et les Pays-Bas, conclue à Vienne le 24 novembre 1880, à l'extradition entre l'Autriche et les Pays-Bas, signée à la Haye le 1er décembre 1921 ...	167
No. 249. — Albanie :	
Déclaration concernant la protection des minorités en Albanie. Genève, le 2 octobre 1921	173
No. 250. — Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande et France :	
Arrangement concernant le transport des correspondances postales par avions. Londres, le 10 octobre 1921. ...	181
No. 251. — Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande et Portugal :	
Dénonciation par le Gouvernement de Sa Majesté britannique de l'arrangement signé à Londres le 14 juin 1913 au sujet de la fourniture à Macao d'opium de l'Inde. Lisbonne, le 4 février 1922....	187
No. 252. — Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande et Grèce :	
Echange de notes au sujet de la liquidation des biens ennemis dans le Royaume-Uni et en Grèce. Londres, les 3 et 8 février 1922. ...	191
No. 253. — Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande et France :	
Echange de notes au sujet de la modification du Règlement du 17 mai 1907 concernant les traitements des Membres de la Cour Mixte des Nouvelles Hébrides. Londres, les 2 janvier et 22 février 1922. ...	197
No. 254. — Autriche et Hongrie :	
Protocole et article additionnel relatif au règlement de la question de la Hongrie occidentale, signé à Venise, le 13 octobre 1921. ...	203
No. 255. — Allemagne, Danemark, Esthonie, Finlande, France, etc. :	
Convention relative à la non-fortification et à la neutralisation des Iles d'Åland, signée à Genève le 20 octobre 1921 ...	211
No. 256. — Belgique et Luxembourg :	
Convention établissant une union économique entre les deux pays, signée à Bruxelles le 25 juillet 1921 ...	223

	Pages
No. 246. — Germany and Poland :	
Convention relating to the transfer of the judicial administration, signed at Posen, September 20, 1920.	103
No. 247. — Germany and Poland :	
Supplementary Convention to the German-Polish Convention of October 1, 1919, concerning the release of persons in custody and the granting of amnesty (German-Polish Amnesty Treaty), signed at Berlin, February 12, 1921. ...	149
No. 248. — Austria and the Netherlands :	
Convention regarding the application of the Extradition Convention between the former Austro-Hungarian Monarchy and the Netherlands, concluded at Vienna, November 24, 1880, to the extradition between Austria and the Netherlands, signed at the Hague, December 1, 1921. ...	167
No. 249. — Albania :	
Declaration concerning the Protection of Minorities in Albania. Geneva, October 2, 1921.	173
No. 250. — United Kingdom of Great Britain and Ireland and France :	
Agreement for the Conveyance of Mails by Aeroplane. London, October 10, 1921 ...	181
No. 251. — United Kingdom of Great Britain and Ireland and Portugal :	
Denunciation by His Britannic Majesty's Government of the Agreement, signed at London June 14, 1913, regarding the Supply of Indian Opium to Macao. Lisbon, February 4, 1922.	187
No. 252. — United Kingdom of Great Britain and Ireland and Greece :	
Exchange of Notes regarding the Liquidation of Enemy Concerns in the United Kingdom and in Greece. London, February 3 and 8, 1922. ...	191
No. 253. — United Kingdom of Great Britain and Ireland and France :	
Exchange of Notes regarding the Modification of the Reglement of May 17, 1907, regarding the Salaries of Members of the Joint Court of the New Hebrides. London, January 2 and February 22, 1922 ...	197
No. 254. — Austria and Hungary :	
Protocol and Additional Article regarding the Settlement of the Question of Western Hungary. Signed at Venice, October 13, 1921 ...	203
No. 255. — Germany, Denmark, Esthonia, Finland, France, etc. :	
Convention relating to the Non-Fortification and Neutralisation of the Aaland Islands, signed at Geneva, October 20, 1921. ...	211
No. 256. — Belgium and Luxemburg :	
Convention for the establishment of an Economic Union between the two countries, signed at Brussels, July 25, 1921. ...	223